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9 martie 2017Ultima “Prefer să încerc ceva greu şi să nu reuşesc, decât să încerc să nu fac
nimic şi să reuşesc” Robert Schuller

Maraton pentru Secția de Terapie
Intensivă Nou-născuți Constanța

Proiect internațional

Cum să plângi 
ca o fetiță,
(ah)versiunea ING

300.000 de cereri de dare în plată (DIP) - asta era
estimarea extremă a doicii băncilor autohtone, BNR.
Desigur, „dracul“ n-a fost negru deloc, ci mai degrabă
alb transparent, spre nicio culoare. La finele lui 2016
erau doar 6.400 de notificări DIP, pentru un volum total
al creditelor de 1,8 - 1,9 miliarde euro. Un risc sistemic
„uriaș“, nu-i așa? Și totuși, CEO-ul ING Bank
România, Michal Szczurek, spune că legea DIP a
creat o stare de incertitudine în piață și că este foarte
periculos că astfel de lucruri se pot întâmpla... „Darea
în plată este mai mult sau mai puțin constituțională
(ESTE constituțională, potrivit CCR - n.r.). Pentru noi a
fost un impact marginal: 30 - 40 de cazuri, pe care le-
am discutat cu clienții (!?!)“, a spus el. Deci - 30 de
cazuri, dar a fost pericol mare (la alții, evident...).
Culmea, potrivit șefului adjunct al direcției de
Stabilitate Financiară din cadrul băncii centrale,
Florian Neagu, ritmul DIP a scăzut de la peste 1.000
de dosare/lună, în primele luni de la apariția legii, la
circa... 100 - 150 în prezent. În total, vorbim despre
cereri reprezentând 2% din maximul extrem estimat de
BNR, iar trendul este unul descendent. Ce pericole
vede Szczurek, după un 2016 încheiat de bancherii
români cu un profit dublu față de media comunitară?
Cine știe... Și oricum, programul Prima Casă, de pe
urma căruia trăiesc băncile, e scos de sub incidența
DIP; în plus, după cum a stabilit Curtea
Constituțională, simpla scădere a prețurilor imobilelor
nu este un motiv pentru a da în plată, iar procedura
nu-i automată (fiind nevoie de verdictul unui judecător)
și poate fi declanșată doar de cei care chiar nu-și mai
pot plăti ratele, nu și de cei care nu mai au chef. (P.N.)

Colțul troll-ului

Pe 26 martie, copiii vor
alerga împreună cu părinţii
lor pentru strângerea

fondurilor necesare modernizării
Secției de Terapie Intensivă Nou-
născuți a Spitalului Clinic Judeţean de
Urgență ”Sf. Apostol Andrei”
Constanţa, în cadrul proiectului
internaţional “Maratonul Nisipului”.
Toate încasările de la cursa “Family
Run”, care se va desfășura pe distanța
de 1 km, vor fi donate integral pentru
susținerea acestui proiect social
derulat de Asociația “Dăruiește Aripi”
din Constanța. De cealaltă parte, în
cadrul probelor competitive, peste 800
de sportivi români şi străini şi-au
anunţat deja prezenţa la start, dar
organizatorii preconizează că până la
data evenimentului, 26 martie, numărul
concurenţilor va depăşi pragul de
1.000. Participanţii au optat, în funcţie
de pregătirea lor fizică, la una dintre
probele: Maraton (42 km),
Semimaraton (21 km) sau Crosul de 10

Km. Chiar dacă alergatul pe nisip este
de aproximativ două ori mai solicitant
decât cel pe asfalt, sportivii vor avea
parte şi de premii pe măsură:
organizatorii şi sponsorii au pus la
bătaie premii în valoare totală de
26.600 lei, iar cine va reuşi să doboare
recordurile curselor de maraton din anii
precedenţi, deţinute de Ghenadie
Timbalist (2 ore 36 minute şi 2
secunde) şi Nicoleta Ciortan (3 ore 17
minute şi 18 secunde) va primi un
premiu special de 500 de lei. Premii în
bani și în produse vor primi şi
câştigătorii de la Open, dar şi
câştigătorii de la cele 6 categorii de
vârstă. De altfel, nimeni nu va pleca cu
mâna goală de la Maratonul Nisipului,
organizatorii oferind tuturor diplome şi
medalii de participare, echipamente
sportive şi suplimente alimentare.

Evenimentul internațional
“Maratonul Nisipului”, aflat la a patra
ediție, este organizat de Asociaţia
“SanaSport” şi Radio România

Constanţa, în colaborare cu Direcţia
Judeţeană pentru Sport şi Tineret
Constanţa, Primăria Constanţa şi
Administraţia Bazinală de Apă
Dobrogea - Litoral. Proiectul sportiv
este una dintre primele competiţii
sportive de anduranţă din Europa care
se desfăşoară integral pe nisip şi, în
acelaşi timp, un mijloc inedit de
promovare a sportului de masă și a
litoralului românesc la nivel
internațional, staţiunea Mamaia fiind de
câţiva ani punct de atracţie pentru
sportivii internaţionali. Mai multe detalii
despre proiect găsiţi pe
http://www.nounascuticonstanta.ro.
”Pentru noi, copiii sunt cei mai
importanți, iar la cursa Family Run vom
lupta pentru a le oferi o șansă la viață”,
a declarat organizatorul proiectului
internațional “Maratonul Nisipului”,
Daniel Antonaru. Cei interesați se mai
pot înscrie la “Maratonul Nisipului” din
Mamaia pe website-ul evenimentului,
www.maratonulnisipului.ro.

Cadou inedit pentru pensionarele din Constanța!

Stațiunea Mamaia, în
pregătire pentru începerea

sezonului estival
Până la începutul sezonului estival nu mai e mult,

așa că nu-și permite nimeni să stea în perioada asta.
Hotelierii și administratorii de restaurante au început
să își pregătească localurile pentru primirea turiștilor,
în tandem cu autoritățile care lucrează la întreținerea
spațiilor publice. În ceea ce privește stațiunea
Mamaia, Primăria Constanța a anunțat că angajații
Direcției de Gospodărire Comunală și beneficiarii
venitului minim garantat participă, în această
perioadă, la acțiunile de ecologizare a plajelor
administrate de Administrația Bazinală de Apă
Dobrogea - Litoral. În acest sens, Primăria se ocupă de
îndepărtarea nisipului adus de vânt pe promenadă, în
zonele publice și pe căile de acces din stațiunea
Mamaia. „În vederea pregătirii sezonului estival,
Direcția Gospodărire Comunală - Serviciul Administrare
Spații Verzi derulează, concomitent, în luna martie,
lucrări de întreținere curentă a spațiilor verzi, precum și
lucrări de toaletare sau lucrări de eliminare a arborilor
maturi amplasați pe domeniul public în peluze, în
perimetrul aleilor de acces și parcărilor publice”, se
arată într-un comunicat al Primăriei Constanța.  n
CURĂȚENIE PE TOATE PĂRȚILE n Serviciul de
Igienă Publică se ocupă, de asemenea, de
precolectarea, colectarea și transportul deșeurilor
menajere, măturatul, stropitul și întreținerea curățeniei
căilor publice, colectarea, transportul deșeurilor
voluminoase provenite de la operatorii economici
neasimilabile celor menajere (mobilier, electronice etc.),
precum și de colectarea și transportul la rampa de
neutralizare autorizată a deșeurilor rezultate din
activități de construcții și demolări. „Facem apel la
persoanele fizice și juridice să colecteze separat pe
tipuri de materiale deșeurile reciclabile rezultate din
activitățile pe care le desfășoară în recipiente diferite
inscripționate corespunzător și să asigure curățenia
incintelor proprii, precum și a zonelor cuprinse între
imobil și domeniul public (până la limita de
proprietate)”, se mai arată în comunicatul Primăriei.

Adelina IANCU
adelina.iancu@telegrafonline.ro

De Ziua Femeii, vârstnicele din
Constanța au primit în dar un spațiu
relaxant în care își pot petrece timpul
liber. Este vorba despre cel mai nou
club de pensionari, inaugurat chiar în 8
Martie, în
prezența
primarului
Decebal
Făgădău. Noul
spațiu se află în
cartierul Faleză
Nord, pe strada
Zorelelor nr. 69
bis, la câțiva
metri de
intersecția de la
Delfinariu, spre
mare. Clubul are
o suprafață de
aproximativ 200
metri pătrați. La
evenimentul de inaugurare, primarul
Decebal Făgădău și viceprimarul
Costin Răsăuțeanu au împărțit flori și
mărțișoare femeilor prezente, le-au
felicitat și le-au rugat să se implice și
mai mult în viața orașului. „Pentru
mine, motorul unei comunități îl
reprezintă familia. Iar femeia are un rol
extrem de important în familie. Vă rog,
în continuare, să fiți active, pentru că
dumneavoastră sunteți cele care
conservă tradițiile. Indiferent că vorbim
despre Paște, Crăciun sau Bayram,

femeile sunt cele care se ocupă de
toate pregătirile, de la curățenie la
mâncare și invitați. Viața este despre
oameni, interacțiune și toleranță. Știu
că sunt multe de făcut în oraș, dar în

ceea ce privește partea de
gospodărire, vreau să mă inspir de la
dumneavoastră. Vă rog, militați ca
femeile să aibă o voce din ce în ce mai
puternică și să se implice și în politică,
și în viața socială, și în administrație,
pentru că aveți un cuvânt greu de
spus”, le-a transmis Făgădău
vârstnicelor. 

n DE CE A FOST ÎNFIINȚAT
NOUL CLUB n Potrivit reprezentanților
Primăriei, decizia înființării unui nou
club pentru pensionari vine în urma

unei solicitări depuse la Primăria
Constanța de către un grup de vârstnici
din cartier care vor să evite deplasările
lungi la cluburile din alte zone. „Având
în vedere numărul pensionarilor și

cererea tot mai mare de
înființare de spații în care
aceștia să-și petreacă
timpul liber, dar și faptul
că, din cauza vârstei,
posibilitățile fizice ale
acestora sunt diminuate,
ceea ce face dificilă
deplasarea până la cel mai
apropiat club, propunem
spre analiză mărirea
numărului de cluburi
pentru pensionari din
municipiul Constanța”, se
arată în referatul întocmit
de conducerea Serviciului
Public de Asistență

Socială din cadrul Primăriei Constanța,
anexat hotărârii de Consiliu Local prin
care s-a decis înființarea clubului de
pensionari proapăt inaugurat. Amintim
că, în prezent, există 23 de cluburi
pentru pensionari în tot municipiul
Constanța. Dintre acestea, 15
funcționează iarna, iar opt sunt
deschise numai vara. Cel mai recent
loc de acest gen a fost inaugurat pe
strada Ștefan cel Mare.
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